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Vážení spoluobčané, 
 
oslovujeme Vás ohledně záměru výstavby větrných elektráren v katastrech obcí Jarošov a Chotěnov. 
Ohledně této záležitosti proběhlo dne 14.3.2023 neformální společné zasedání zastupitelstev obou 
obcí.  Zastupitelstvo obce Jarošov vnímá, že pro mnoho spoluobčanů se může jednat o kontroverzní 
téma, ale při současné energetické krizi a jejími všemi důsledky se může zdát, že pro Jarošov, kde 
s nadsázkou“ fouká 365 dní v roce“ může být právě umožnění výstavby větrných elektráren 
příležitostí.       

Dostala se mě informace, že už před r. 1989 byly úvahy o využití větrného počasí v Jarošově, avšak 
nebyly technologie. Ani po r. 1989 v Jarošově nezapadla myšlenka stát se energeticky nezávislou obcí, 
uvažovalo se o vytvoření společné výtopny v Xaverově, avšak nebyl dostatek odběratelů. Z dnešního 
pohledu byla plynofikace obce úkrokem z myšlenek na energeticky nezávislou obec. Z našich ideálů 
jsme neslevili ani u vodovodu, který vybudovali naši dědové a tátové a obec i nadále vlastní a 
provozuje. V r. 2008 zastupitelstvo obce projednalo záměr vystavět větrné elektrárny v Jarošově, 
avšak nebyla dostatečná kapacita sítě. Konec těmto úvahám o využití energie z obnovitelných zdrojů 
udělal v r. 2021 územní plán obce.  

A jsme v současnosti, máme tady energetickou krizi, došlo ke změnám v energetickém zákoně, které 
se propsali do stavebního zákona, mluví se o komunitní energetice. Všichni víme, že bez základu 
z jádra to nepůjde, ale co s tím zbytkem, jak to zajistit? Zastupitelstvo obce již vloni oprášilo myšlenku 
na zajištění energetické nezávislosti provozů obce, do 2 měsíců bude nainstalována na střeše 
Obecního úřadu fotovoltaická elektrárnu s bateriovým uložištěm. Po dokončení rekonstrukce střechy 
na budově Mateřské školy v letošním roce, uvažujeme v příštím roce o montáži další fotovoltaické 
elektrárny, která by měla být vhodným doplňkem pro zajištění elektrické energie pro tepelná 
čerpadla, která slouží k vytápění budovy, ale i pro její další provoz.  

Ale my všichni v Jarošově, můžeme jít ještě dál a zajistit si nejenom větší energetickou nezávislost, ale 
výrazně snížit i závislost finanční. Nabízí se využití toho, co se nabízí v místě. Místní občané takové 
příležitosti vždy vyhledávají, popsal jsem výše, tak proč nevyužít toho větru. Z mnoha zahraničních 
cest jsem se vracel se smíšenými pocity, když jsem tam viděl, jak dokážou spoutat a využít vodní živel 
v horských soutěskách, na jiném místě jsem viděl zemědělské farmy, které využívají el. energii 
z fotovoltaických panelů na střeše stájí, bioplynové stanice a vedle stojící větrné elektrárny. Proč se 
smíšenými pocity? Věřte nebo ne, ale to velmi vysoké vedení v horských soutěskách, nebylo zrovna 
pěkné pokoukání, ale popisuji situaci jednoho z nejbohatšího státu v Evropě, Švýcarska. Každý se snaží 
v co největší míře zužitkovat, co je mu místně příslušné s kompromisy. 

Nabízíme nám všem zajištění větší energetické a související finanční nezávislosti, která spočívá ve 
výstavbě 3 větrných elektráren v katastru obce Jarošov a to cca. v místech dle přiložené dokumentace. 

Konkrétně: 

- konkrétní investor se na základě smlouvy zaváže, že bude po celou dobu živostnosti větrných 
elektráren platit Obci Jarošov, IČO: 00276766 min. 1 mil. Kč/1 rok/1 větrná elektrárna, první 
platba proběhne po první roce provozu pokud nebude dohodnuto jinak, pro představu tato 
částka za všechny 3 větrné elektrárny ročně představuje ¾ daňových příjmů obce v současné 
době 

- budoucí provoz větrných elektráren musí splňovat veškeré podmínky hygienické a ochrany 
životního prostředí, konkrétní investor bude postupovat v souladu s platnou související 
legislativou 

- v případě potřeby bude zastupitelstvo Obce Jarošov usilovat o potřebné změny územně 
plánovací dokumentace, tzn. bezodkladně zahájí úkony k její změně 
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- obec použije prostředky na zlepšení ochrany životního prostředí (zejména půjde o ochranu 
spodních vod ve formě budování kanalizace, čov apod. (náklady podle ekonomické studie 
dosahují až 60 mil. Kč), v této oblasti může obec dotovat provoz nebo vlastní individuální 
výstavbu z příjmů z větrných elektráren; použít na výsadbu zeleně a její údržbu vč. veřejných 
prostranství, myšleno, že Obec nemá vlastní celoroční zaměstnance, můžeme někoho 
zaměstnat, nakoupit lepší techniku apod. 

- Obec bude moci snížit popř. úplně odpustit poplatek za komunální odpad, který v současné 
době činí 1 000 Kč na obyvatele a do budoucnosti se spíše očekává jeho zvyšování, legislativa 
je již takto nastavena 

- a již nyní se mluví o komunitní energetice tzn., že se předpokládá, že bude možné nakoupit za 
výhodnějších podmínek el. energii z místních obnovitelných zdrojů, tady bude možný dopad až 
na každého občana  

- bude možné ve větší míře provádět opravy a modernizaci komunikací ve vlastnictví obce 
 

Závěrem se hodí napsat, že zastupitelstvu obce Jarošov není lhostejný osud naší země, když 
uvažujeme o snížení jejího emisního zatížení a vrácení významné části případně získaných prostředků 
do projektů na ochranu a zlepšení životního prostředí. 

 

 
Martin Olbrich 
 starosta obce 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


